
حكمت

 |  13:10 ظه��ر:  اذان    |  1439 ش��وال   23  |  1397 تی��ر   16 ش��نبه   |  5412 |  ش��ماره  ج��وان  روزنام��ه   |  
غروب آفتاب: 20:23 | اذان مغرب:43: 20 | نیمه شب شرعی:00:16 |      اذان صبح فردا: 04:09 | طلوع آفتاب فردا: 05:55 |

نما | حسین    کشتكار روزنامهسياسي،اجتماعيوفرهنگيصبحايران
صاحب امتياز: پیام آوران نشر روز

مديرعامل و مدير مسئول: عبدالله گنجي
سردبير: غلامرضا صادقیان

آدرس: تهران، خیابان شهید مطهري 
تقاطع میرزاي شیرازي، پلاك 384

سازمان آگهی ها:  88341654
روابط عمومي:88498448 ، نمابر: 6 -88845634 

توزيع: شركت نشر گستر امروز 88862194 
چاپ تهران: چاپخانه روزنامه جوان

www.javanonline.ir

    محمدصادق عابديني
بالارفتن تع�داد آثار كمدي اكران ش�ده در 
سينماها و اينكه ساخت فيلم هاي كمدي در 
چند سال اخير سير صعودي معنا داري را پيدا 
كرده است، باعث ش�ده تا از تنوع ژانرهاي 
سينمايي كاسته شده و س�رمايه گذاري در 
س�ينما به س�مت توليد آثار كمدي معطوف 
ش�ود. در حال حاض�ر فيلم هاي س�ينماي 
كم�دي رده هاي ب�الاي جدول ف�روش را به 
خود اختص�اص داده ان�د و ديگ�ر ژانرها در 
بهتري�ن حالت در ميانه ه�اي جدول فروش 
س�ينما ها ق�رار گرفته ان�د. »ج�وان« در 
گفت و گو با فرهاد توحيدي، فيلمنامه نويس، 
تهيه كننده س�ينما كه علاوه بر آثار كمدي، 
نويسنده آثاري مانند س�ريال شهيد صياد 
ش�يرازي، به مس�ئله تنوع ژانر در سينما و 
چرايي غلبه كمدي در سينما پرداخته است. 
اي�ن روزها مردم بيش�تر ب�ه ديدن 
فيلم ه�اي كم�دي مي رون�د، چ�را 
فيلم هاي طنز فارغ از هر نوع كيفيتي، 

با استقبال روبه رو مي شوند؟
طبیعي اس��ت، وقتي مردم حالش��ان بد باشد 
بیش��تر س��راغ كمدي مي روند و براي همین 
فروش فیلم ه��اي كم��دي بالا م��ي رود. الان 
هم كمدي هاي عامه پس��ند دارند ج��ور باقي 
تفريحات مردم را مي كش��ند و اين نوع فیلم ها 
خوب مي فروش��ند. البته اگر جايگزين بهتري 

پیدا شود مردم آن را انتخاب مي كنند. 
تهيه كننده ه�ا هم توجه ش�ان را به 
كمدي بيش�تر كرده اند و كساني كه 
قبلًا كار كمدي نمي كردند به س�مت 
توليد اين نوع فيلم ها روي آورده اند! 
بله، تهی��ه كننده ها تماي��ل دارند تا ريس��ك 
س��رمايه گذاري را پايین بیاورن��د و با حداقل 
ريسك به سود برسند، وقتي كمدي عامه پسند 
خوب مي فروشد، تهیه كننده ها هم به تولید اين 

نوع از فیلم ها گرايش پیدا مي كنند. 
كمدي ن�ازل در يك معن�ا مي تواند 
مترادف كمدي سطح پايين باشد، چرا 
جاي كمدي خ�وب را آثار بي كيفيت 

گرفته است؟
آثار كمدي خوب و جدي هم ساخته مي شود، 
اما آنچ��ه ش��اهد آن هس��تیم اين اس��ت كه 
ساخت آثار س��طحي، اپیدمي و مد شده است 
و با س��رمايه گذاري كم ريس��ك يا حتي بدون 
ريسك، اين نوع فیلم ها ساخته مي شوند. در بازار 

سینماي ايران همه جور كالايي يافت مي شود و 
متأسفانه چنین اجناسي هم زياد شده اند. 

يعني س�اخت فيل�م كمدي ب�ه اين 
راحتي اس�ت كه هر تهي�ه كننده يا 

كارگرداني مي تواند سراغ آن برود؟ 
كم��دي يك��ي از س��خت ترين ژانرهاس��ت و 
نوش��تن فیلمنامه كمدي به مراتب س��خت تر 
از فیلمنامه نويس��ي براي كارهاي جدي است. 
فیلمنامه نويس آثار كمدي بايد طنز را بشناسد 
و از طرف ديگر بايد به آنچه در جامعه مي گذرد 
بسیار نزديك باشد. تولید كمدي خوب نیازمند 

توجه و اهمیت است. 
اي�ن فيلم ه�ا قاعدت�اً ب�ر اس�اس 
س�اخته  كم�دي  فيلمنامه ه�اي 
مي شوند، سينماي ما ظرفيت نگارش 

كمدي را در اين سطح دارد؟
اگر مقص��ود اين باش��د كه ما متناس��ب با اين 
فیلم ها، فیلمنامه نويس كمدي داشته باشیم، 
پاسخ منفي است. كلًا در س��ینماي ايران بايد 
س��الانه در حدود 10 تا 15 درصد از آثار تولید 
شده به س��ینماي كمدي اختصاص داده شود. 
تعداد فیلمنامه نويس هايي كه تخصصي بتوانند 
كمدي بنويس��ند كم اس��ت، اما اي��ن حجم از 
فیلمنامه هاي كمدي را نويسنده هاي حرفه اي 

كمدي نمي نويسند. 
پس چه كس�اني اي�ن فيلمنامه ها را 
مي نويسند؟ گفته مي شد كه برخي از 
آثار توليد شده از نظر داستاني آنقدر 
ضعيف است كه فيلمنامه آن در حد 
يك طرح كلي بوده و چيزي جز يك 

خط داستاني ندارند!
افراد ديگري مثل خود كارگردان ها، يا كساني 
كه س��ر رش��ته اي از فیلمنامه نويسي كمدي 
ندارند. طبیعتاً وقتي فیلمنامه نويس متخصص 
در زمینه كمدي نداشته باشیم، آثاري كه تولید 
مي شوند هم از نظر كیفي افت مي كنند. ما اگر 
به س��مت تولید آثار جدي در سینماي كمدي 

برويم، مي توانیم روي سلیقه سینما رفتن مردم 
تأثیر بگذاريم. 

حجم بالاي توليد فيلم كمدي باعث 
نمي شود كه سينما از اين ژانر اشباع 
شده و مردم س�ينماي كمدي را پس 

بزنند؟
من نمي توانم پیشگويي كنم، ولي مردم همیشه 
نشان داده اند كه مي توانند سطح كیفي آثار را 
بفهمند و تفاوت جنس اصل را با جنس تقلبي 
متوجه مي شوند. اگر فیلم خوبي ساخته شوند 
مردم حتماً به تماشاي آن خواهند نشست و از 

آن حمايت مي كنند. 
چه عاملي باعث مي ش�ود كه توليد 
در ديگر ژانر ها تا اين ح�د به انفعال 

بيفتد؟
تصور من از فضاي تولید در سینماي ايران اين 
است كه فش��ار هايي خارج از حوزه فرهنگ به 
س��ینما وارد مي شود و س��رمايه گذاران بخش 
خصوصي را از سرمايه گذاري در سینماي ايران 

ترسانده و باز مي دارند. 
يعني جرياني در س�ينما مانع توليد 

مناسب مي شود؟
تولید در سینماي ايران مانند هر تولید ديگري 
در اي��ران با مش��كلات زي��ادي درگیر اس��ت. 
سرمايه گذار میل دارد براي حفظ امنیت خود هر 
كاري كند ولو اينكه با خريد انبوه سكه بخواهد 
شرايط امنیت كش��ور را به هم بريزد. متأسفانه 
تولید با چنان اما و اگر هايي روبه رو شده است كه 

دست ها را براي كار بسته است. 
چ�ه كار بايد ك�رد كه دوب�اره تنوع 
ژانر در سينما به وجود بيايد و ديگر 
گونه ه�اي س�ينمايي ه�م مخاطب 

داشته باشند؟
به عنوان يك��ي از مدافع��ان جدي تن��وع ژانر 
در س��ینما به نظرم بايد كاري ك��رد كه بخش 
خصوص��ي س��رمايه اش را با اطمین��ان خاطر 
به س��ینما بیاورد و خیالش از س��اخت و اكران 
مناسب فیلم راحت باشد. س��رمايه گذار بداند 
مي تواند س��رمايه اش را برگرداند و دوباره آن را 
به جريان تولید سینما ببرد. اگر سرمايه گذاري 
مناسبي انجام شود، كارهاي نازل جاي خود را 

به كارهاي جدي مي دهد. 
تهيه كننده هاي ش�ناخته ش�ده هم 
در توليد كار جدي ب�ا احتياط رفتار 
مي كنن�د و كار ج�دي را ب�ا احتياط 
مي س�ازند، انگار يك دلهره از عدم 

بازگشت سرمايه وجود دارد!
الان ش��اهد آن هس��تیم ك��ه س��رمايه گذار 
سرمايه اش را به س��مت آثار نازل مي برد و اگر 
تهیه كننده اي بخواهد كار ج��دي تولید كند 
تلاش مي كند تا س��رمايه اش را از محلي مانند 
اعتبارات دولتي تأمین كند يا از راه هاي ديگري 
براي پروژه اش سرمايه بیاورد، نه اينكه سرمايه 
خودش را به كار بین��دازد. دلیل اين كار همان 
عدم اطمینان از محیط س��رمايه گذاري است. 
تا وقتي امنیت س��رمايه گذاري تأمین نش��ود 
نمي ت��وان انتظ��ار تغییر چنداني داش��ت. هر 
وقت ما توانس��تیم اين بخش را درست كنیم، 
مي توانیم توقع داشته باشیم سرمايه گذاري ها 
به سمت تنوع در تولید و اس��تفاده از ژانرهاي 

سینمايي برود.

توليد در س��ينماي اي��ران مانند هر 
توليد ديگ��ري در ايران با مش��كلات 
زي��ادي درگير اس��ت. س��رمايه گذار 
مي��ل دارد ب��راي حف��ظ امنيت خود 
هر كاري كن��د ول��و اينكه ب��ا خريد 
ش��رايط  بخواه��د  س��كه  انب��وه 
امني��ت كش��ور را ب��ه ه��م بري��زد

 83هزار هيئت تهراني خيريه
تأسيس كرده اند  

يكي از روحانيون فعال در پويش »روضه عطش« مي گويد: 
بيش از ۹۰درصد هيئت هاي پايتخت، خيريه تشكيل داده اند 
و هر كدام با توجه به توانايي و وس�عتي كه دارند، خودشان 
يك كميته امداد كوچك و يك بهزيس�تي كوچك شده اند. 
جمعي از فع��الان هیئت هاي مذهبي، روحانیون سرش��ناس و 
مداحان و ذاكران اهل بیت)ع( كه از زمان وقوع زمین لرزه 21 آبان 
96 در منطقه سرپل ذهاب و روستاهاي محروم كرمانشاه، خیمه 
زده و امدادرساني شبانه روزي و درازمدت را در كنار مردم زلزله زده 
تجربه كرده بودند، با بروز بحران بي آبي در خوزستان، راهي اين 
استان سوزان شدند. از جمله هیئت عبدالله بن الحسن)ع( كه تحت 
بنیاد »خیريه بركات« كه با مسئولیت حجت الاسلام والمسلمین 

محمود رياضت در اين پويش حضور دارد. 
حجت الاس��لام رياضت در اين باره به فارس گفت: شايد پاسخ اين 
شبهه داده شود كه اين همه محرومیت، اين همه نیاز چرا اين همه 
در مجلس اهل بیت)ع( هزينه مي  كنید؟ اما ما الان مي  بینیم از بیش 
از 40هزار هیئتي كه ما طبق آمار فقط در تهران داريم، شايد بالاي 
37، 38هزارتايش��ان در كنارشان خیريه تش��كیل داده اند و دارند 
جهیزيه مي  دهند، ايتام را تحت پوشش دارند، سالي چند بار بسته 
غذايي به خانه محرومان مي دهند، حالا هر كدام با توجه به توانايي و 
وسعتي كه دارند، آمدند خودشان يك كمیته امداد كوچكي شدند، 
يك بهزيستي كوچك به قول ما يك میني كمیته امداد و يك میني  
بهزيستي شده اند و خوشبختانه اين به بركت پرچم امام حسین)ع( 
است، يعني مردم زير پرچم امام حسین)ع( دور هم جمع شده اند و به 

نام امام حسین)ع( يك خروجي به نام خیريه پیدا كرده است. 
.........................................................................................................

 تكليف اكران »ماه گرفتگي« 
تا 2 هفته ديگر مشخص مي شود  

تهيه كننده فيلم س�ينمايي»ماه گرفتگي« آخرين وضعيت 
اكران اين فيلم را تشريح كرد. 

هادي انباردار در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره آخرين 
وضعیت اكران »ماه گرفتگي« گفت: با انجمن سینماي دفاع مقدس 
يك جلسه داشتیم و قرار شد طي يكي دو هفته آينده برنامه قطعي 
اكران اين فیلم اعلام ش��ود. وي افزود: به عن��وان تهیه كننده»ماه 
گرفتگي« نظرم اين اس��ت كه هرچه زودتر اين فیلم اكران ش��ود. 
قرار شد تا دوستان در جلسه شورا جريان اكران اين فیلم را مطرح 
كنند از سويي اصلاحیه هايي كه خود كارگردان مدنظر دارد اعمال 
شود تا در چارچوب اكران قرار بگیرد. »ماه گرفتگي« قصه اي را در 
بستر روزهاي پرالتهاب سال 88 روايت مي كند، كامبیز ديرباز و سارا 
خوئیني ها به عنوان بازيگران اصلي در اين فیلم ايفاي نقش مي كنند 
و شهرام عبدلي و ارسلان قاسمي نیز حضور دارند. ديرباز با ظاهر و 
نقشي متفاوت در اين فیلم ديده خواهد شد. مسعود اطیابي كارگردان 

و هادي  انباردار تهیه كننده »ماه گرفتگي« هستند. 
.........................................................................................................

 نسخ خطي استاد شهريار 
به مراغه و مرند اهدا مي شود  

ش�خصي  آث�ار  امان�ت دار  و  وكي�ل  نوبه�ار،  اي�رج 
اي�ن  دستنوش�ته هاي  اه�داي  از  ش�هريار  اس�تاد 
ش�اعر ب�زرگ ب�ه دو ش�هر مراغ�ه و مرن�د خب�ر داد. 
به گزارش فارس، ايرج نوبهار شاعر و نويس��نده گفت: قداست قلم و 
حرمت اهل قلم را حتي كلام الله مجید نیز تأكید كرده است. وي اظهار 
داشت: متأسفانه در طول تاريخ خود اهل قلم از رسالت فرهنگي و ادبي 
خود دور شده و اكثر مطامع دنیوي، حرص، آز، جاه و مقام اغلب برخي 
از اهل قلم را از وظیفه اصلي خود دور كرده و گاهي ديده مي شود عده اي 
حتي بر خلاف حقیقت و عدالت و فضیلت هاي انساني قلم زده اند. به 
عقیده من نابساماني ادبي و فرهنگي جامعه حاصل همین هاست در 
حالي كه بايد با تعهد و مس��ئولیت قلم زد. نوبهار در پاس��خ به اينكه 
سرانجام بقیه كتاب هاي استاد شهريار چه شد، ابراز داشت: جز چند 
جلد همه را به موزه ها داده ام، من در هی��چ موردي ادعايي ندارم ولي 
به تأيید خود هادي )فرزند شهريار( و دكتر شعردوست اگر من نبودم، 
هیچ دستخط و كتابي از استاد ش��هريار در ايران نمي ماند اين افتخار 
بزرگي است؛ چند جلد باقي مانده را هم به شهرهاي استان آذربايجان 
خواهم داد. اين چند جلد، كتاب هاي چاپ سنگي استاد شهريار است 

كه دوجلد از آن را به كتابخانه مراغه اهدا خواهم كرد. 
.........................................................................................................

 صالحي از نمايشگاه بازي هاي رايانه اي 
بازديد كرد  

وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي از دومين نمايشگاه بين المللي 
بازي هاي رايانه اي ديدن كرد. 

سیدعباس صالحي در اين بازديد ضمن گفت وگو با كارشناسان 
اين حوزه از نزديك با محصولات جديد اين عرصه آشنا شد. وزير 
فرهنگ و ارشاد اس��لامي با حضور در سالن همايش هاي صدا و 
سیما از بخش هاي مختلف اين نمايشگاه بازديد كرد و با مسئولان 
مربوطه درباره محصولات جديد در اين زمینه و مشكلات موجود 
گفت وگو كرد. دومین همايش و نمايشگاه بین المللي بازي هاي 
رايانه اي تهران طبق گفته برگزاركنندگان آن، بزرگ ترين رويداد 

تجاري صنعت بازي در خاورمیانه عنوان شده است.

فرهادي توحيدي در گفت و گو با »جوان«:

ساخت كمدي سطحي همه گیر شده است!

رئيس فرهنگس�تان زبان و ادب فارسي گفت: راضيه تجار 
هم خود داستان ساز در انقلاب بود و هم داستان نويس و از 
سوي ديگر داستان نويس آفرين هم بود يعني تلاش مي كرد 
داستا ن نويسان عرصه انقلاب را در حوزه زنان پرورش دهد. 
غلامعلي حدادعادل در بخش��ي از آيین پاياني شانزدهمین دوره 
جايزه قلم زرين كه در محل انجمن قلم ايران برگزار ش��د با بیان 
اينكه انقلاب اسلامي ايران در عرصه هاي مختلف بايد تجلي كند، 
عنوان كرد: هر انقلاب اصیل و بزرگي يك ادبیات پويا و اصیلي را در 
كنار خود پديد مي آورد. اگر ما تاريخ انقلاب هاي جهان را بخوانیم 
مي بینیم در بطن هر انقلابي يك ادبیاتي از ش��عر و داستان ظهور 
مي كند، كما اينكه از منظر ديگري هر انقلابي محتاج يك حركت 
عظیم در عرصه تعلیم و تربیت اس��ت. حدادعادل تصريح كرد: ما 
امروز با ش��خصیتي روبه رو هس��تیم كه عمر خود را هم در عرصه 
تعلیم و تربیت صرف نوجوانان كرده و هم در عرصه ادبیات از ابتداي 
انقلاب كه ما چشم به راه خانم ها بوده ايم تا در ادبیات، شعر و داستان 
چهره شوند او حضور داشت. وي با اشاره به فعالیت هاي راضیه تجار، 
اظهار داشت: من در سال هاي اول انقلاب به خاطر مي آورم كه ما 
خواهر خوبي به نام سپیده كاش��اني داشتیم كه تكیه گاه شاعران 
به خصوص شاعران زن جوان تر از خودش بود. خاطرات خوبي از 
نجابت، ذوق و ايمان آن بانو داشتیم اما حیف كه زود از میان ما رفت 
و در اين سال ها در اين عرصه كمتر با نام كسي همراه بوديم اما در 
حال حاضر بیست و چند سال است وقتي من در اين عرصه در ذهنم 

جست وجو مي كنم نام خانم راضیه تجار مي درخشد. 
وي در بخش ديگري از سخنانش گفت: من افتخار داشتم از روز اول 

تأسیس انجمن قلم به عنوان عضو ساده دنباله رو دوستان باشم و 
همیشه بر اساس فكري كه منشأ تأسیس انجمن بود، اعتقاد داشته 
و دارم. هر وقت صحبت از انجمن مي ش��د خانم تجار آنجا حضور 

داشتند و كاري كه ايشان كرده دو جنبه دارد. 
رئیس فرهنگستان هنر به دو جنبه مذكور درباره تجار اشاره كرد و 
افزود: نخست تولید آثار ادبي و دوم تربیت يك نسل داستان نويس 
اس��ت. آن هم در حوزه بانوان و در عرصه انق��لاب؛ اين هر دو كار 
بايسته است چراكه زن ها در انقلاب ما نقش اساسي داشتند و از روز 
اولي كه تظاهرات و درگیري هاي خیاباني آغاز شد، زنان پا به پاي 
مردان در تظاهرات بودند و در سال 42 زن ها در تظاهرات حضور 
نداشتند با فیلم هايي كه از حضور زنان در پاريس و گفت وگوي آنها 
با حضرت امام منتشر شد زنان جامعه ما متوجه شدند ايشان چه 
نگاهي به زن دارد، حتي يكي از بزرگان گفته بود اگر زنان با انقلاب 
همراه نمي شدند ما پیروز نمي شديم. زن ها در انقلاب داستان ساز 

بودند. در واقع نقش آفرين انقلاب بودند.

حدادعادل در آيين پاياني شانزدهمين دوره جايزه قلم زرين: 

راضيه تجار، داستان ساز انقلاب و داستان نويس انقلابي است

موقع شناسي افسران جنگ نرم
   جواد محرمي

بسیجي هاي دانش��گاه ش��هید چمران خوزس��تان را بايد 
جهادگراني لقب داد كه با دعوت هوش��مندانه از مس��عود 
شجاعي به عنوان يك سلبريتي براي حضور در خوزستان در 

میانه جنگ نرم دشمن مانند افسراني آگاه عمل كردند. 
مسعود شجاعي كه اين روزها تصاوير او در میان بسیجي هاي 
خوزس��تاني در فضاي مجازي خودنماي��ي مي كند همان 
فوتبالیس��تي اس��ت كه حضور مقابل يك تیم باش��گاهي 
اس��رائیلي و اخیراً هم س��خنانش درباره هزينه در كربلا و 
كاظمین جنجال به پا كرده بود، البته اين موضوع انتقادهاي 
فراواني را نیز متوجه او كرد. بسیج دانشجويي دانشگاه شهید 
چمران خوزس��تان پس از ايراد حرف هاي اخیرش به طور 
رسمي از او درخواست كرد به جاي حرف درماني شخصاً به 
مناطق محروم خوزستان برود و همپاي جهادگران به مردم 

اين مناطق خدمت كند.
 او اين دعوت را پذيرفت و به خوزستان رفت، پاي حرف هاي 
جهادگ��ران روي زمین نشس��ت، با آنها هم س��خن ش��د، 
حرف هايش يا انتقادهايش را گفت، شائبه هايي كه در ذهنش 
درباره هزينه در شهرهاي مذهبي عراق بود را مطرح كرد و 
در اين باره پاسخ هايش را نیز شنید. دست آخر براي خريد 
و تعبیه سه دستگاه آب ش��یرين كن صنعتي در خوزستان 
به ياري بازيكنان تیم ملي قول هم��كاري داد. اين برقراري 
ديالوگ میان يك سلبريتي و جهادگران بسیجي اتفاق نادري 
است كه اگر تبديل به يك فرهنگ مي شد، آسیب هايي كه 
جامعه از انتشار نظرات غیركارشناسي ولي بعضاً دلسوزانه 

اغلب سلبريتي ها مي ديد به حداقل مي رسید. 
جامعه رسانه اي، دانشگاهي و مديريتي كشور به طور قطع در 
نشر تحلیل هايي كه به دلیل درك غلط و اطلاعات نادرست 
از سوي س��لبريتي ها در فضاي مجازي و میان مردم منتشر 
مي شود، قصور زيادي دارد. بي تفاوتي در اين مواقع مي تواند 
براي جامعه خسران آفرين باشد اما واكنش ها به اين مسائل 
اگر هوشمندانه باشد و باب گفت وگو را با چهره هايي كه عناد 
ندارند باز كند، نتايج مفیدي عايد كشور مي كند. وقتي مي شود 
با رايزني و گفت وگو و برقراري ديالوگ با چهره هاي مشهور آنها 
را در معرض حقايق قرار داد چرا راه راحت و كم هزينه انتخاب 
نشود. تألیف قلوب در دين ما جايگاه با اهمیتي دارد. قلب ها 

وقتي به هم نزديك شد نرم مي شود. 
وقتي دو نفر با هم احس��اس نزديكي و آشنايي كنند، نسبت 
به هم با ملاحظه بیش��تري رفت��ار مي كنند. اگ��ر صداقت و 
خیرخواهي آدم ها به يكديگر ثابت شود سوء تفاهم ها كمرنگ 
مي شوند. اين را بايد بدانیم كه اگر فاصله میان سلبريتي ها و 

انقلابي ها خالي بماند، دش��من آن را پر مي كند. انقلابي ها با 
همه آنهايي كه دلشان براي س��رافرازي ايران مي تپد در يك 
جبهه قرار مي گیرند اما ممكن است خناس ها از خلأهايي كه 
غفلت ما براي نفوذ و اثرگذاري ذهني چهره هاي مشهور ايجاد 

كرده استفاده كنند. 
مش��اهیر عرصه هن��ر و ورزش وقت��ي بدانن��د انقلابي ها در 
عرصه هاي آباداني كشور در حال اراده چه خدماتي هستند، 
بي ترديد حس��اب آنها را با مس��ئولان غارتگ��ر بیت المال و 
نجومي بگیران بي مسئولیت جدا مي كنند. فقط خدا مي داند 
تصوير امام جمعه خرمش��هر در حال جوش��كاري لوله هاي 
آب تا چه اندازه آب بر آتش ش��ايعات مي ريزد و مردم را آرام 
مي كند. اينك��ه نبرد اصلي ما ب��ا كفار در عرص��ه جنگ نرم 
تعريف شده است را بايد جدي گرفت. جنگ نرم يك جنگ 
واقعي است. افسران جنگ نرم فقط آنهايي نیستند كه پشت 
رايانه هاي خود و در فضاي مجازي در مقابل سیل شايعات و 
دروغ پردازي هاي لشكر دش��من در حال روشنگري هستند. 
افسران جنگ نرم بسیجیاني هستند كه در فضاي واقعي نیز 
فرصت ها را غنیمت مي دانند و در مواقعي كه دشمن به زعم 
خود درصدد ماهیگیري از آبي اس��ت كه به واسطه غفلت و 
كم كاري مسئولان گل آلود شده آنها بهترين تصمیم ها را اتخاذ 
مي كنند. اين روزها در جنگ نرم دشمن شاهد فعالیت روي 

چند گسل مرزي بوديم. 
ابتدا ش��ايعه تجاوز دس��ته جمعي به دختران ايرانش��هر كه 
متأسفانه به دلیل پیچیدگي طراحي شايعه سازان باعث شد 
بس��یاري از مردم و برخي مسئولان منطقه بلوچستان نیز به 
نوعي در اين زمین بازي بخورند و س��پس راه انداختن غائله 
آب خوزستان كه در اين مورد ضعف خدمت رساني به مردم 
مكمل نقشه هاي شوم جنگ رواني دشمن شد. اين دو مورد 
نشان مي دهد دشمن روي نقاط مرزي حساب ويژه اي باز كرده 
است. در چنین شرايطي است كه نقش افسران جنگ نرم بیش 

از هر زمان ديگري معنا پیدا مي كند.

    خبر  کوتاه

حكمت 7

صدقه دادن دارويى ثمربخش 

است و كردار بندگان در دنیا، 

ف��ردا در پی��ش روى آن��ان 

جلوه گر است.

معاون سيما در متن احكام مديران شبكه هاي يك و 5 سيما تأكيد كرد  

تعميق دين باوري و ارزش هاي اخلاقي، معنوي و انقلابي در سيما

زمينه هاي گسترش و تعميق دين باوري و ارزش هاي اخلاقي، 
معنوي و انقلاب�ي، ترويج گفتمان انقلاب اس�لامي، س�بك 
زندگي ايراني- اس�لامي، معرفي و شناساندن ظرفيت هاي 
اقتص�ادي، اجتماع�ي، فرهنگ�ي و اس�تمرار توج�ه ب�ه 
»اقتص�اد مقاومت�ي« از تأكيدات مع�اون س�يما در احكام 
صادره براي رؤس�اي جديد ش�بكه هاي 5 و يك سيماست. 
س��یدمرتضي میرباقري، معاون س��یما با قدرداني از تلاش هاي 
مجید زين العابدين، جواد رمضان نژاد را به عنوان مدير ش��بكه 5 
معرفي كرد. در حكم معاون سیما آمده است: با توجه به اهمیت 
شبكه 5، ش��بكه تهران كه بیانگر اهمیت استان و شهر تهران به 
عنوان پايتخت كشور عزيزمان در مجموعه مناسبات اقتصادي، 
اجتماعي، فرهنگي و علمي ايران اسلامي است، انتظار مي رود با 
بهره گیري از راهنمايي ها و كمك هاي نهادهاي ذي ربط در انجام 
اين مأموريت اهتمام ويژه اي انجام شود. همچنین ترويج گفتمان 
انقلاب اسلامي، سبك زندگي ايراني- اسلامي، توجه به مسائل 

شهروندي، معرفي و شناساندن ظرفیت هاي اقتصادي، اجتماعي، 
فرهنگي پايتخت و اس��تمرار توجه به »اقتصاد مقاومتي« از اهم 
وظايفي كه در اين حكم به آن اشاره شده است. جواد رمضان نژاد 
متولد سال 1356 در شهر تهران است و در حال حاضر دانشجوي 
دكتراي علوم ارتباطات اجتماعي است. او همچنین استاد رشته 
ارتباطات در دانشگاه هاي صدا و سیما و امام صادق)ع( و در عرصه 
عملیات رواني و جنگ نرم از س��ال 93 تاكنون مدير شبكه افق 
بوده و پیش از اين نیز مدير گروه مستند شبكه 4 و عضو شوراي 

راهبردي مركز سیمافیلم بوده است. 
سیدمرتضي میرباقري همچنین با قدرداني از زحمات علیرضا 
برازش، مجید زين العابدين را به عنوان مدير شبكه يك معرفي 
كرد. معاون س��یما در حكم خود از مجی��د زين العابدين مدير 
شبكه يك س��یما خواس��ت تا با بهره گیري از الگوي كارآمد و 
اثربخش مديريت پیام و افزايش ضريب نفوذ شبكه، عمق بخشي 
به برنامه ها با ابتنا بر مطالعات مخاطب پژوهي و مقابله با جنگ 
نرم دشمن و آرايش رسانه اي نظام سلطه اهتمام ورزد، همچنین 
ارتقاى سطح كیفي برنامه سازي در همه موضوعات و قالب هاي 
برنامه اي، زمینه هاي گسترش و تعمیق دين باوري و ارزش هاي 
اخلاقي، معنوي و انقلابي و افزايش س��رمايه اجتماعي كشور با 
اس��تفاده از نظرات كارشناس��ان متعهد و خبره و به كارگیري 
مديران و هنرمن��دان پرتوان و متعهد از ديگ��ر تأكیدات دكتر 
میرباق��ري در اين حكم اس��ت. »مجی��د زين العابدين« متولد 
س��ال 1356 و تحصیلاتش كارشناسي ارش��د در رشته علوم 

سیاسي است.

 پيشنهاد انتخاب ري
به عنوان پايتخت فرهنگي جهان اسلام

شهرس�تان  گف�ت:  ته�ران  اس�تان  ميراث فرهنگ�ي  مدي�ركل 
ري ب�ا وج�ود ب�ارگاه حض�رت عبدالعظي�م حس�ني)ع( مي توان�د 
ش�ود.  انتخ�اب  اس�لام  جه�ان  فرهنگ�ي  پايتخ�ت  به عن�وان 
دلاور بزرگ نیا در همايش »گردش��گري در آينه ري« عنوان كرد: »شهرستان ري 
به دلیل وجود بارگاه متبرك حضرت عبدالعظیم حسني)ع(، امامزادگان و بزرگان 
جهان اسلام و حضور میلیوني گردشگران مذهبي در سال مي تواند به عنوان پايتخت 
فرهنگي جهان اسلام انتخاب و معرفي شود.« مدير كل میراث فرهنگي استان تهران 
در اين همايش افزود: »با توجه به ظرفیت هاي فرهنگي، تاريخي و مذهبي در شهر 
ري اين فرصت وجود دارد تا گردشگري متنوعي را براي اين شهرستان تعريف كرد.« 
بزرگ نیا با تأكید بر اينكه مطالعات پژوهشي در ري بايد منتهي به پروژه هاي عملیاتي 
شود، افزود: »اجراي طرح جامع میراث فرهنگي ري موجب مي شود تا حريم و ضوابط 
آثار تاريخي به درستي صیانت شود.« او در ادامه با استقبال از طرح پیشنهادي اعضاي 
علمي نشست در نامگذاري »روز ري« در تقويم سالانه كشور و تجلیل از مشاهیر و 
مفاخر فرهنگي اين شهرستان گفت: »نبايد رويداد هاي بزرگ فرهنگي شهرستان 

ري به دلیل مجاورت با پايتخت ناديده گرفته شود.«
مدير كل میراث فرهنگي اس��تان ته��ران گفت: »امروز ديگر زمان خام فروش��ي 
جاذبه هاي گردشگري نیست. اگر مي خواهیم براي گردشگري محصولي با نگاه 
علمي تعريف كنیم، بايد توسعه پايدار را در همه  ابعاد و تصمیمات مدنظر داشته 
باشیم.« بزرگ نیا ادامه داد: »روز هاي سخت دهه هاي گذشته در ايجاد يك تعامل 
فراس��ازماني براي توجه به صنعت گردشگري به پايان رس��یده و امروز مجموعه 

مديريت شهري نقشى پررنگ و مؤثر در گردشگري شهري ايفا مي كند.«

    گردشگري


